
Til: Omsorg og ældre 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2024 

Seniorrådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Omsorg og ældre den 5. 

september 2024 

Punkt Bemærkning 

63. Beslutning om 
budgetopfølgning pr. 
30.06.2024 

00.30.14-Ø00-63-23 

Administrationen indstiller i denne sag, at Omsorg og Ældre 
over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Der gives en tillægsbevilling på 7 mio. kr. til ældreområdet 
svarende til forventet merforbrug i 2024. 

2. Der gives en tillægsbevilling svarende til et mindreforbrug på 
1 mio. kr. på bruttoanlægsudgifterne under Omsorg og Ældre i 
2024, som overføres til 2026. 

3. Budgetopfølgningen tages til efterretning. 
 
Seniorrådet har ingen bemærkninger til sagen og tager 

administrationens indstilling til efterretning. 
 

64. Beslutning af ramme 
for Handleplan for støtte 
til borgere med kronisk 
sygdom 

29.00.00-G01-15-2 

Udvalget skal her godkende rammerne for Handleplanen, for 
støtte til borgere med kroniske sygdomme. 

Der er i Frederikssund kommune sket en stor stigning i antallet 
af borgere der har en kronisk sygdom. Cirka syv procent af 
kommunens borgere har henholdsvis KOL (kronisk obstruktiv 

lungesygdom), diabetes, astma eller depression, mens 2-5 pct. 
har henholdsvis blodprop/blødning i hjernen, 
hjertesygdom, kræft, inflammatorisk ledsygdom (fx leddegigt), 

demens (65+årige), knogleskørhed eller angst. 
Frederikssund kommune opfylder allerede i dag de nationale 
kvalitetsstandarder. Vi kan dog blive bedre fx ved samarbejde 

med lokale foreninger og bedre udnyttelse af lokale data og en 
større opmærksomhed på synlighed og opsøgende arbejde. 
Udvalget vil blive forelagt e udkast til handleplan i februar 2025. 

Seniorrådet tager rammerne for handleplan for støtte til borgere 
med kronisk sygdom til efterretning. 
 

 65. Orientering om 
afslutning af 
sygefraværsprojektet 
på ældreområdet 

81.00.00-G01-267-22 

I forbindelse med afslutning af sygefraværsprojektet på 

ældreområdet er det glædeligt, at der i projektperioden generelt 
synes at være sket et markant fald i sygefravær. 
Der er imidlertid markante forskelle indenfor de forskellige 

områder og indenfor længden af sygefraværet. 
På området Rehabilitering og Midlertidige pladser har man 
opnået et fald i lange sygefravær (14 dage og derover) fra 5,59 

i 2022 til 1,51i første halvdel af 2024, mens man på andre 
områder har opnået beskedne eller ingen forbedringer. 
Dette bør give anledning til en opfølgende undersøgelse af, 

hvad der er årsagerne til de meget forskellige resultater af 
denne indsats. 

Er det arbejdsvilkår, motivation eller ledelse, der er afgørende, 
eller er det helt andre faktorer? 
Seniorrådet har ikke yderligere bemærkninger til sagen 

 



66. Orientering om 
tendenser og udviklinger - 
Ledelsesinformation på 
ældreområdet  

29.00.00-A00-6-24 

Dette punkt på dagsordenen er et supplement til dagsordenens 
punkt 63, beslutning om budgetopfølgning pr. 30.06.24 og må 
samtidig betragtes som et forsvar for-/ forklaring på, at der 

atter er behov for større tillægsbevillinger på området. 
 

Selvom sagsfremstillingen endnu ikke er helt færdig, vil 
Seniorrådet komme med nogle kommentarer til punktet, især 
baseret på det grundige og illustrative vedlagte notat. 

 
Det er befriende at læse de realistiske konklusioner: 
 

Udgifterne til personlig pleje pr. borger i Frederikssund er højere 
end gennemsnittet for hele landet, men det fremgår også at 
andelen af borgere der visiteres til personlig pleje, er en af de 

laveste i landet. 
Derfor må det antages at de visiterede borgeres 
sundhedstilstand er dårligere end gennemsnittet. 

 
Det nævnes også, at kommunerne skal påtage sig flere 
sundhedsopgaver end tidligere, men det har været kendt og at 

der ikke er budgetteret hermed, er beklageligt. 
 
Borgere der visiteres til plejebolig i Frederikssund, er 3 år ældre 

end gennemsnittet i resten af landet og dermed sandsynligvis 
også ringere end gennemsnittet og mere plejekrævende. 

 
Desværre viser notatet, at kapaciteten på plejehjemspladser 
allerede i år er overskredet og i 2032 mangler der med den 

nuværende kapacitet ca. 50 pladser. Det ligner opførelsen af et 
nyt plejecenter hurtigst muligt. 
Seniorrådet har ikke yderligere bemærkninger. 

 

67. Drøftelse af ventetid 
på rengøring i Visitation 
og Hjælpemidler 

27.36.00-G01-3-24 

Sagsfristerne har pga. presset på visitation og hjælpemidler, 
betydet at ansøgningerne til rengøring har måttet vente i op til 3 
måneder. Seniorrådet er bekendt med at der mange klager over 

visitationen og hjælpemidler det er ganske uacceptabelt. 
Seniorrådet forventer, at der med de tiltag, der bliver taget i 
sagen, vil ventetiden på rengøring og hjælpemidler vende 

tilbage til den besluttede sagsbehandlingsfrist på 3 uger og 
derunder. 
Seniorrådet ser frem til at modtage positiv information om 

sagen.  
 

 

På Seniorrådets vegne 

Lissi Gyldendahl,  
formand 


